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A Szűzanya üzenete 2021. május 25-én Marija Pavlović által 
 

Drága gyermekek! 

Nézlek és hívlak benneteket: térjetek vissza Istenhez, 

mert Ő a szeretet, és szeretetből küldött engem hozzátok, 

hogy a megtérés útjára vezesselek titeket. 

Hagyjátok el a bűnt és a rosszat, döntsetek a szentség mellett és az 

öröm fog uralkodni, ti pedig az én kinyújtott kezem lesztek ebben az 

eltévelyedett világban. Azt szeretném, hogy ima és remény legyetek 

azok számára, akik még nem ismerték meg a szeretet Istenét. 

Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra. 
 

Medjugorje, 2021. május 25. 

 

Térjetek vissza Istenhez 
Elmélkedés a Szűzanya 2021. május 25-i üzenetéről 

 

 

Múlt havi, áprilisi üzenetében a Szűzanya az Úrba vetett hitre bátorított 

és buzdított most, a megpróbáltatások idején. Megígérte közelségét, 

közbejárását és azt, hogy a szentség útján kísérni fog bennünket. Mária 

erős hittel, a kísértéseknek kitéve élt, így lett számunkra a hit és a re-

mény Édesanyja. Maga is a mi útjainkon járt, ezért Ő tudja a legbizto-

sabb utat a mennybe 

Mostani üzenetében a Szűzanya szavaiban halljuk Isten szavának 

visszhangját, ahogyan a próféták által szólt választott népéhez, mert 
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örök szertettel szerette. Ez az Isten népe te vagy, én és mindannyian. 

Isten ma hív bennünket Fiának, Jézusnak Édesanyja által. Az Isten sza-

va örök és el nem múló. Az Isten szava tele van Isten leheletével és lel-

kével, ezért örök. 

Szűz Mária szívet és testet ajándékozott Isten Igéjének. Édesanyai 

méhében testesült meg Isten Igéje, és mindörökre köztünk lakozik. Em-

lékezzünk csak arra, amit Isten mondott a választott népének, és amit 

ma nekünk is mond: 

Térjetek meg ahhoz, akitől oly mélyre süllyedve elpártoltatok, Izra-

el fiai! (Iz 31, 6) Térjetek vissza, elpártolt fiak, meggyógyítom 

elpártolástokat! Íme, eljöttünk hozzád, mert te vagy az Úr, a mi Iste-

nünk! (Jer 3, 22) 

Szaggassátok meg szíveteket, nem pedig ruhátokat, és térjetek meg 

az Úrhoz, a ti Istenetekhez, mert jóságos ő és irgalmas, türelmes és 

nagyirgalmú, és szánakozik a bajok felett. (Joel 2, 13) 

Isten a szeretet, és amikor hívja, figyelmezteti, megfedi népét, ak-

kor ezt szeretetből teszi. Ezt a Szűzanya is, Édesanyaként megerősíti, 

mert teljes szívvel szeretné megtérésünket Isten szeretetének megtapasz-

talását. Isten mindent szeretetből teremtett, mert Ő a szeretet és az irga-

lom. Szeretetből küldi hozzánk Szűz Máriát, azzal a vággyal, hogy meg-

térjünk téves útjainkról és ne ott keressük az életet, ahol nincs.  

Megterhel bennünket a sok futkosás, a sietség az után, amit a leg-

fontosabbnak gondolunk. Úgy tűnik számunkra, fontos, hogy jó munka-

helyünk legyen, családot alapítsunk, biztos életünk legyen, sok pénzzel. 

És, ha már mindez megvan, ha mindezt megvalósítjuk olyan érzésünk 

van, hogy az életünk kicsúszott a kezünkből. Az életet sem emberi erő-

vel, sem anyagi eszközökkel nem lehet bebiztosítani. Az emberek sem 

tudnak tartós biztonságot és szeretetet adni számunkra, hisz halandó 

lények. 

Ma azt látjuk, hogy sok mindent képes az ember megtenni azért, 

hogy felkeltse mások figyelmét. Fontos a figyelem, legalábbis így gon-

doljuk. Az emberek többsége identitását arra alapozza, amit csinál, és 

hogy mások hogyan tekintenek arra, nem pedig arra, hogy kik ők Isten 

szemében. 

A Szűzanya édesanyai szavakkal hív, mert a megtérés útjára sze-

retne vezetni bennünket, amelyen elmélyítjük Istenbe vetett hitünket, 

Istenbe, aki úgy szeret bennünket, ahogyan vagyunk. Minden eltávolo-

dás Isten szeretetétől bűn, amely a pusztulásba visz. Az ember rendelke-
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zik azzal a szabadsággal, amellyel NEMET mondhat Isten szeretetére. A 

szeretetet nem lehet előírni, kierőszakolni, a szeretetet ajándék. 

Ha nem nyílunk meg Isten szeretetére, életünk terméketlen marad. 

Isten szeretete nélkül és a vele való kapcsolat elmélyítése nélkül üressé-

get és értelmetlenséget élünk meg. 

A Szűzanya, édesanyaként azt szeretné és arra hív bennünket, hogy 

legyünk az Ő apostolai, legyünk az Ő kinyújtott keze, mert Neki szük-

sége van a mi kezünkre és szívünkre, hogy megérinthessen minden szí-

vet, azzal a kegyelemmel, amelyet Isten ajándékozott neki, és amellyel 

betöltötte. 
 

IMÁDSÁG 

Szűz Mária, Te kegyelemmel teljes, Isten szeretetével teljes vagy. 

Te megtapasztaltad ezt a szeretetet és szívedben hordozod, 

azzal a vággyal, hogy minden emberi szívnek odaajándékozd. 

Különösen kérlek minden emberi szívért, különösen a sebzett, zárt, 

kétségbeesett és remény nélküli szívekért.Te legjobban tudod és látod, 

úgy mint a galileai Kánában, mi hiányzik nekünk. 

Te megérted és édesanyai szemmel és szívvel látod ürességünket, 

tévútjainkat, amelyeken haladunk, útjainkat, melyeken tévelygünk és 

botladozunk értelmet és békét keresve, de nem találunk. 

Édesanyánk, járj közbe értünk Fiadnál. Ő vezessen vissza tévutainkról, 

ha kell keresztekkel és bajokkal, mert üdvösségünkre szolgál majd. 

Kérünk téged mindazokért, akik elmerültek a súlyos bűnökben és a 

rosszban. Neked, ó, Édesanyám felajánljuk mindazokat, akik 

szenvednek és azokat is, akik mások bűne miatt gyötrődnek. 

Szükségünk van a te segítségedre, nekünk, akik még földi utunkat 

járjuk, amelyen botladozunk ugyan, de Te emelj fel bennünket és 

vezess a megtérés és a szentség útjára. 

 

Ámen. 

M. M 

fordította: Sarnyai Andrea 
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Isten mindnyájunk Istene 
Elmélkedés a Szűzanya 2021. május 25-i üzenetéről 

 

A nyugati civilizáción nevelkedett embertömeg annak a mentén szakadt 

ketté, hogy néhány száz éve a felvilágosodástól átprogramozva magát 

kezdte bálványozni. Sokan elszakadtak az Istentől, mások pedig istenhí-

vők maradtak. 

Joseph Ratzinger Benedek Európája a kultúrák válságában című 

könyvének bevezetőjében olvassuk a felvilágosultak axiómáját, misze-

rint „az erkölcsi normák akkor is működnének, ha nem létezne Isten”. 

Meg kellene fordítani az axiómát – mondja a szerző –, azaz „annak is, 

akinek nem sikerült megtalálnia az utat Isten elfogadására, meg kellene 

próbálnia úgy élnie, és úgy irányítani az életét, mintha Isten létezne. 

(veluti si Deus daretur)”, mert – mint a továbbiakban megfogalmazódik 

– „az a laikus ember, aki úgy cselekszik, mintha Isten léteznék, erkölcsi-

leg felelősebbé válik.” 

Talán nem tévedünk, ha kijelentjük, hogy aki feltételezi Isten létét, 

annak a lelkiismeretében megszólal az Úr. A világ legalapvetőbb kérdé-

se mind a mai napig, az Isten léte/nemléte. Mi a kinyilatkoztatásból 

bizton tudjuk, hogy Ő az, aki van, Ő maga a szeretet, de sokan kétségbe 

vonják Isten létét. 

Mária immár negyven éve rátekint „gyermekeire” és folyamatosan 

hívja őket, – hív minket – igaz megtérésre, folyamatos megtérésre, arra, 

hogy éljük fia, Krisztus életét, kövessük őt az útján, igazodjunk a léptei-

hez, s szívünkbe vésve tanítását, aszerint éljünk. Tudjuk, hogy mennyire 

szeret minket Mária. Korábban már kijelentette: ha tudnánk, hogy 

mennyire szeret minket, sírnánk a boldogságtól. Ám ahogyan Isten rej-

tőzködik, a mennybe felvett istenanya is csak keveseknek mutatkozik 

meg, s Fia Jézus úgyszintén. 

Mária arra int, hogy hagyjunk fel a bűnnel, s döntsünk a szentségek 

mellett. Mi már Isten gyermekei vagyunk megkeresztelkedésünktől fog-

va. Hiszen a Szentháromság nevében kaptuk a keresztvizet annak ide-

jén. De a további szentségek is Isten ingyenes kegyelmi ajándékaiként 

ölelnek magukhoz. 

Mindenki ismeri a gyónás után benne eláradó megkönnyebbülés 

felszabadító érzését. Megemlítem még Böjte Csaba testvér hasonlatát, 

aki gyónásaink minőségét a gyomirtáshoz hasonlította. Az általa felvá-

zolt kép szerint, aki sorozatosan ugyanazokat a bűneit gyónja meg, be-
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ismerve, hogy alig képes változásra, az olyan, mint az a gyomirtó em-

ber, aki lekaszálja a gyomokat, de mivel gyöker épségben maradt, a 

gyom folyamatosan visszanő. Aki pedig komoly elhatározással szakít 

bűnétől, az olyan ember, aki gyökerestül kitépi a gyomot. Adja Isten, 

hogy mi a radikális megoldást képviselő emberek táborához tartozzunk. 

Ami pedig az oltáriszentség, az Eucharisztia vételét illeti, megint 

csak a rejtőzködő Isten végtelen szeretetével találkozunk. Nagyon törek-

szem rá, hogy a tőlem telhető teljességgel átéljem: a Szentostya a feltá-

madt és élő Krisztus teste. Azé a Krisztusé, aki értünk a keresztfán hal-

latlan szeretetétől fogva kínhalált szenvedett, majd a mennybe ment az 

Atyához. Élete és kereszthalála által megmentett minket az örök kárho-

zattól, s megnyitotta az üdvösség kapuját. Próbálom tudatosítani ma-

gamban, hogy a köztünk járó Isten Fiának a testét veszem, aki az Alfa és 

az Omega, akiért az Atya a világegyetemet, benne az embert teremtette. 

Krisztus testét veszem, akiről én is állítom, mint egykor Tamás: Én 

Uram, és én Istenem! Próbálom megélni, hogy bennem, a földi léten 

átsuhanó emberben vett helyet a világ Ura. Óhatatlanul feltör bennem 

annak az érzése áldozás után, hogy most már minden rendben van, most 

már semmi sem hiányzik, hogy méltóságomat mérhetetlenül meggazda-

gítja, aki hozzám jött. Ez óriási öröm, ha érzelmi gazdagsággal párosul, 

de akkor is, ha csendes meghittségben történik. 

Valamiképpen Mária követeiként vagyunk jelen a világban, az 

előbb részletezettek szerinti öröm képviseletében, mert arcunkra, visel-

kedésünkre ki kell áradnia, terjednie annak a jóságnak, ami a szentségek 

vétele folytán belülről feszít. Személyünkből derűnek és harmóniának 

kell áradnia, ha azzal a méltósággal élünk, melyet a szentségek bennünk 

véghezvisznek. Mária arra buzdít: Döntsetek a szentség mellett, és az 

öröm fog uralkodni, ti pedig az én kinyújtott kezem lesztek ebben az 

eltévelyedett világban. Hogy hogyan leszünk kinyújtott keze a meglehe-

tősen tébolyult világban, az kicsit az ő titka. Alighanem az a megoldás, 

hogy kit-kit arra visz a Lélek, amire karizmája adatik, amire tehetsége 

predestinálja, előre elrendeli. A mi dolgunk, hogy felismerjük az idők 

jeleit, éljünk az elénk táruló alkalmakkal, mert az idő egyirányú utca, 

nincs repeta, nincs újrázási lehetőség mulasztásaink pótlására. 

Azt szeretném, hogy ima és remény legyetek azok számára, akik 

még nem ismerték meg a szeretet Istenét – folytatódik az üzenet. Ha 

imává akarunk lenni, akkor napi rendszerességgel emlékezünk meg a 

legfontosabb kéréseink hangoztatásáról. Ezek egy része alighanem ál-
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landó kérés, ilyenek például a miatyánkban foglalt kérések, de még 

számtalan hasonló van. Más részük alkalmi, amelyek életállapotunkból, 

körülményeinkből következnek. Ilyenek például azok az imakérések, 

amelyekkel mások hozzánk fordulnak valamiféle megpróbáltatásuk 

alkalmával. Emlékezetes gyakorlatot folytatott Szent II. János Pál, aki-

hez pápasága idején rendkívül sok írásos megkeresés érkezett imáit kér-

ve. Ezeket egy erre a célra használt öblös edénybe dobta, s imái alkal-

mával megemlékezett róluk, kérve hogy a gyűjtőedényben sereglő ima-

szándékokat rendezze az Úr az üdvösségre vezetés és végtelen irgalmas-

sága mentén. Akik hozzánk fordulnak, tőlünk remélik, hogy segítségük-

re lehetünk. Mi pedig rendelkezésre állunk, és valamiképpen kifejezésre 

juttatjuk, hogy a mi reményünk és az ő reményük alapja közös, maga a 

jóságos Isten, aki fáradhatatlanul szeret, és javunkat akarja. 

Mária általunk is Krisztushoz akarja vezetni a világot. Tegyük 

meg, ami tőlünk telik! Kérjük is közbenjárását, hogy legyen bátorsá-

gunk szólni, ha szólni kell, legyen kellő ítélőképesség bennünk, hogy 

észrevegyük, ha éppen hallgatnunk kell. Legyen bennünk a Lélek kész-

tetése, hogy felismerjük, kinek, mikor, mit kell értésére adnunk. Talán 

így az emberiség eljut oda, hogy megvalósuljon: akinek nem sikerült 

megtalálnia az utat Isten elfogadására, az is megpróbáljon úgy élni, és 

úgy irányítani az életét, mintha Isten létezne. Sőt a kegyelem eszközei-

ként hozzájárulunk ahhoz, hogy valóban mind többen rátaláljanak az élő 

Istenre. 
Gyorgyovich Miklós 

 

* * * * * * * * * * * * 
 

A Szentháromság misztériumát maga Jézus tárta fel nekünk. A keresztény 

küldetés egyetlen formájában sem lehet elvonatkoztatni attól az egységtől, 

amelyre Jézus hív bennünket, követve az Atya, a Fiú és a Szentlélek egysé-

gét. Az egység nem egy magatartásforma, hanem egy alapvetően lényeges 

dolog, mert az egység az, ami megszületik a szeretetből, Isten irgalmassá-

gából, a Jézus Krisztusban való megigazulásból és a Szentlélek szívünkben 

való jelenlétéből. Szűz Mária a maga egyszerűségében és alázatosságában 

visszatükrözi a Szentháromságos egy Isten szépségét, mert teljesen befo-

gadta Jézust az életébe. Mária nyújtson támaszt hitünkhöz; tegyen bennün-

ket Isten imádóivá és a testvérek szolgálóivá. 
 

Ferenc pápa Úrangyala imádsága – forrás: Vertse Mária, Vatikáni Rádió 
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Ahol az ég megérinti a földet 

Gyümölcseikről fogjátok felismerni őket (Mt 7, 16) 
2021. május 30-31. 

I. rész 

 

A međugorjei jelenések 40. évfordulója alkalmából, a Mir Međugorje 

Információs Központ és a Centro Međugorje Alapítvány 2021. május 

30-31-én online kongresszust szervezett a spanyol nyelvterület 22 

országának részvételével. 

A közvetítést magyar nyelvű tolmácsolással az alábbi linken lehet megtekinteni: 

https://www.youtube.com/channel/UCrOK5mcyGnmBqZ0a6-hgaDQ/live 

 

LUIGI PEZZUTO ÉRSEK ATYA KÖSZÖNTŐJE 
 

Kedves barátaim! Ez az online kongresszus méltó lezárása a Szűzanyá-

nak szentelt május hónapnak. Szent Pál apostolnak a filippiekhez írott 

levelét idézem: Egyébként, testvérek, arra irányuljanak gondolataitok, 

ami igaz, ami tisztességes, ami igazságos, ami tiszta, ami szeretetremél-

tó, ami dícséretes, ami erényes és magasztos. (Fil 4,8) Bár az egyház 

még nem mondta ki a végső szót Medjugorje ügyében, bizonyára mind-

annyian hallottatok arról, hogy mennyi megtérés, papi és szerzetesi hi-

vatás történt ezen a helyen. 

Az Apostolok cselekedeteiben olvassuk: Lehetetlen nekünk, hogy el 

ne beszéljük, amiket láttunk és hallottunk. (ApCsel 4, 20) És valóban, 

ebben a negyven évben az egész világ megtapasztalhatta Isten kegyel-

mét, amely annyi különböző élethelyzetű, foglalkozású és korú embert 

érintett meg Medjugorjében. Ez a hely sok keresztény lelki életében 

nagyon fontos szerepet játszik, éppen ezért az egyház nagy figyelmet 

szentel mindannak, ami az elmúlt negyven évben történt itt. Az isteni 

kegyelem a szentségek által – különösen az eucharisztia és a szentgyó-

nás szentsége által – megérintette az egész világról ide érkező zarándo-

kok szívét, akik figyelmesen hallgatták Isten igéjét, imádkoztak és részt 

vettek a katekéziseken és a rózsafüzér imádságon. 

Medgjugorje olyan, mint egy világítótorony, amely sok embert ve-

zetett el a megtérésre. Mindez – imáitoknak hála – a ferences renddel és 

a Szentszékkel együttműködve vált lehetővé, Ferenc pápa különleges 

figyelmétől kísérve. Az itteni plébánia mariológiai és krisztológiai köz-

ponttá vált, lelkiségének négy legfontosabb eleme – az egyetemes kato-

https://www.youtube.com/channel/UCrOK5mcyGnmBqZ0a6-hgaDQ/live
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likus egyház lelkiségének négy legfontosabb eleme – Krisztus, Szűz 

Mária, az egyház és a pápa. 

A hit útján a katekézis az az eszköz, amely a leghatékonyabb vezeti 

el a híveket az ismeret és a Krisztussal való találkozás mélységeibe. Az 

isteni gondviselés ajándéka, hogy a Medjugorjében tartott katekézisek 

tanítása a világ számos országába eljut. Mindazok, akik ezeket a kateké-

ziseket hallgatják, arra vannak meghívva, hogy megnyissák a szívüket a 

Szentlélek vezetésére, és az intellektuális és spirituális tanítást befogad-

va növekedjék a hitük, és képessé váljanak arra, hogy életüket Krisztus 

akarata szerint alakítsák. 

Kedves testvéreim! Az egyházban a Mária tisztelet kezdettől fogva 

a Krisztushoz való hűségre irányult. Ahogyan II. János Pál pápa fogal-

mazott az 1997. október 22-én tartott általános kihallgatáson: az egyház 

mindig is tudatában volt Mária alapvető szerepének a krisztológiában és 

a keresztény életben, ezért úgy tekint Máriára, mint a hit és az evangéli-

umi élet hiteles tanítójára, és olyan eszköznek tekinti Őt, amely köze-

lebb visz minket a megváltó Krisztushoz. És valóban ahogy a szentírás 

szavai szerint Krisztus arra hívja az apostolokat, hogy különleges kap-

csolatban legyenek Máriával, az egyház krisztusközpontú liturgiája is 

mindig különleges módon mutat rá a Szűzanyára. A szentmisében így 

imádkozunk: tisztelettel megemlékezünk elsősorban a dicsőséges, min-

denkor szűz Máriáról, Istenünknek és Urunknak Jézus Krisztusnak 

édesanyjáról. 

A Medjugorje gyümölcseiről való mai elmélkedés arra késztet 

minket, hogy elgondolkodjunk életutunk alapvető céljáról, ami nem 

más, mint az, hogy Krisztusnak adjuk az első helyet az életünkben, hogy 

ezáltal jó gyümölcsöket teremjünk és Mária-tiszteletünk Krisztusra irá-

nyuljon. Mária mindenütt Anya, ahol Krisztus az Üdvözítő és a Titokza-

tos Test Feje – mondja a katolikus egyház katekizmusa (A katolikus 

egyház katekizmusa 973). A szentek élete a Mária-tiszteletre épült, 

krisztusközpontú volt és Krisztusra irányult. Máriáénak lenni, azt jelen-

ti: Krisztusénak lenni úgy, ahogy a Szűzanya is Krisztusé. 

Máriáéhoz hasonlóan mi életünkben is jelen van a fény és az ár-

nyék, az öröm és a bánat, a reménység és a sebek, és Krisztussal járva 

az utunkat, számítunk az Ő édesanyjára. Abban a biztos tudatban élünk, 

hogy Mária mindig velünk van, mindig közbenjár értünk, és arra buzdít 

minket, hogy a sötétség idején, amely a saját korlátaink miatt szakad 

ránk, éppen úgy magasztaljuk az Urat, mint az öröm pillanataiban. Ezért 
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soha ne veszítsük el Isten irgalmába vetett bizalmunkat. A Szűzanya 

már azelőtt kikönyörgi számunkra a bőséges kegyelmet, mielőtt még 

arra biztatna minket, hogy tegyük meg, amit Jézus kér tőlünk, a fájdal-

mak idején pedig édesanyai szeretetével vesz körül minket. XVI. Bene-

dek pápa a 2012. augusztus 22-én tartott általános kihallgatáson így 

fogalmazott: Mária a Mennyország Királynéjaként nagyon közel van 

Istenhez, de édesanyaként nagyon közel van minden egyes emberhez is. 

Ő szeret és meghallgat minket és megérti a félelmeinket. 

Kedves testvéreim! Ezen az ünnepen tudatosítsuk magunkban, 

hogy milyen kiváltságos helyzetben vagyunk, újítsuk meg a megtérés 

iránti elkötelezettségünket, és kérjük a Szűzanyát, hogy példáját követve 

képesek legyünk megnyitni az életünket Krisztusnak és az Ő kegyelmé-

nek, teljes bizalommal az Ő kezébe adva magunkat. Még akkor is, ha 

találkoztunk már az életünk útján Krisztussal, és az Ő igéjében gyöke-

redzve élünk, ez itt most az alkalmas pillanat arra, hogy megújítsuk 

elköteleződésünket Jézus iránt és ezátal képesek legyünk jobban szeret-

ni felebarátaink. Mária segítsen minket elfogadni Isten tervét az éle-

tünkben, hogy egy napon majd megérkezzünk az Örök Hazába, létezé-

sünk végső állomására! 

Áldunk, Megváltónknak Anyja, nyílt kapuja fönn a magas égnek, 

és tengercsillag! Nyújts oltalmat nékünk, szánd meg jóra vágyó népedet, 

hisz te lettél Anyja csodálatos módon szent és áldott Teremtődnek: szűz 

azelőtt, szűz utána is, Gábor angyal köszöntött, néked ávét mondván. 

Szánj meg, kérünk, minden bűnöst! 

 

FRA DANKO PERUTINA ELŐADÁSA 
 

Minden évforduló, függetlenül attól, hogy milyen évfordulóról van szó, 

nagyon fontos az egyének és a közösségek számára is. A Szűzanya 

medjugorjei jelenéseinek negyvenedik évfordulója lehetőség arra, hogy 

megálljunk és visszatekintsünk Jézussal és Máriával, és igyekezzünk 

még tudatosabban megélni a Szűzanya üzeneteit. 

Medjugorje fő üzenete a Szűzanya jelenléte, amely mindenkit ide-

vonz ebben a köves bosznia-hercegovinai faluba. A zarándokok, akiket 

megkérdeztem, miért jönnek el ide újra meg újra, többnyire azt a választ 

adták, hogy Medjugorjében különleges módon tapasztalják meg Isten 

szeretetét és a Szűzanya közelségét. A bibliában a negyvenes szám mély 

jelentést hordoz: negyven napig, vagy negyven évig tart, amíg egy-egy 
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személy vagy közösség felkészül valamilyen alapvető változásra. A 

negyven évvel ezelőtt Medjugorjében elvetett kicsiny mag mára hatal-

mas fává terebélyesedett, és bőséges termést hozott. Ahogy Ferenc pápa 

egy alkalommal mondta: az Isten iránti szeretet mindig gyümölcsöt hoz, 

ha megengedjük az Úrnak, hogy formáljon minket és elfogadjuk az Ő 

ajándékait. 

A Szűzanya imára és böjtre való hívását követve Slavko atya 1991-

ben megalapította Medjugorjében a böjtös lelkigyakorlatot, amelynek 

részvevői kenyéren is vízen böjtölve, imádkozva, csendben töltenek el 

néhány napot a Béke Házában. Jézus nyilvános működésének megkez-

dése előtt negyven napon át böjtölt a pusztában, böjtölt Mózes is, mie-

lőtt megkapta a tízparancsolat tábláit, és böjtölt Illés is, mielőtt találko-

zott az Úrral a Hóreb hegyén. A böjt felkelti bennünk az Isten iránti 

éhséget és szomjúságot, és segít minket, hogy a földi dolgokról – az 

ételről, az italról, a mobiltelefonról és sok más egyébről – lemondva 

közelebb kerüljünk Hozzá, és engedjük Neki, hogy működjön az éle-

tünkben. A böjt azonban mindig együtt kell, hogy járjon az imádsággal. 

Az imádság és a böjt az a két szárny, amely Istenhez emel minket. 

A Szűzanya 1984. szeptember 20-i üzenetében azt mondta: Ma ar-

ra hívlak benneteket, hogy kezdjetek el szívből böjtölni. Vannak, akik 

böjtölnek, de csak azért, mert mindenki böjtöl. Szokássá vált, és senki 

sem akarja megtörni. Kérem azokat, akik az egyházközséghez tartoznak, 

hogy böjtöljenek hálából, mivel Isten megengedte nekem, hogy ilyen 

sokáig maradjak itt, ebben az egyházközségben. Drága gyermekek, 

imádkozzatok és böjtöljetek szívből. Szívből böjtölni azt jelenti: teljesen 

megnyílni Istennek és Őt helyezni első helyre az életünkben. 

Egyszer arról kérdezték Teréz anyát, hogy hogyan lehet jobban 

imádkozni. Ő csak mosolygott és azt válaszolta: többet kell imádkozni. 

És valóban nincs másik recept ezen kívül. Gyakran előfordul, hogy csak 

akkor kezdünk el imádkozni, amikor nehézségeink és problémáink van-

nak. A Szűzanya azt mondja, hogy ne csak akkor keressük Istent, ami-

kor kérni akarunk tőle valamit, hanem szeretetből és hálaadásból is te-

gyük ezt meg, mert Ő a mi legjobb barátunk és leghűségesebb szövetsé-

gesünk. Neki mindent elmondhatunk, és állandóan kapcsolatban lehe-

tünk vele. A Szűzanya mindig Jézushoz akar vezetni, éberségre és közös 

imádságra hív minket. 1984. október 8-i üzenetében azt kéri, hogy min-

den este imádkozzuk a rózsafüzért családjainkban, és imádságainkat 

ajánljuk fel a bűnösök megtéréséért, hogy ez a bűntől megsebzett világ 
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megszabaduljon. Ferenc pápa is gyakran buzdít a rózsafüzér imádság 

szépségének felfedezésére, mert ez az imádság évszázadok óta erősíti az 

emberek hitét, és mindig biztos kikötő az olyan válságos élethelyzetek-

ben, mint amilyen például ez a mostani járványos időszak. 

Van Medjugorjének egy másik nagy gyümölcse is: ez pedig a papi 

lelkigyakorlat, amelyen 1991 óta eddig összesen mintegy hétezer pap 

vett részt. A Szűzanya a papok édesanyja, Krisztusnak, a főpapnak az 

édesanyja. Ő szereti a papokat, mert hasonlítanak a Fiához, és hasonlí-

tanak hozzá is a hitben, az életmódban és a küldetésben. Úgy is mond-

hatjuk, hogy a Szűzanya és a papok között különösen mély és szoros 

kapcsolat van, amely egyazon hivatáson – a szolgálaton, a szereteten és 

Isten országa örömhírének hirdetésén – alapul. Mária édesanyaként ol-

talmazza és a palástja alá rejti a papokat. 2017. szeptember 25-i üzene-

tében azt mondja: Különös módon kérlek benneteket, hogy imádkozzatok 

a papokért és minden megszenteltért, hogy még forróbban szeressék 

Jézust, hogy a Szentlélek örömmel töltse be szívüket, hogy tanúságot 

tegyenek a Mennyről és a mennyei titkokról. Sok lélek bűnben él, mert 

nincsenek, akik áldozatot hozzanak és imádkozzanak megtérésükért. Én 

veletek vagyok és imádkozom értetek, hogy szívetek örömmel teli legyen. 

A lelki hivatásokért mondott imádságunk nem szólhat csak az új papi és 

szerzetesi hivatásokért, hanem bele kell foglalnunk imádságainkba a 

püspököket, a papokat, a szerzeteseket és a szerzetesnőket is, hogy ki-

tartsanak az úton, amelyen elindultak. Medjugorje arról ismert, hogy 

sokan itt kapták a hivatásukat. Jelenleg a világ negyven országából több, 

mint hatszáz ilyen lelki hivatásról van tudomásunk. 

A fiatalok imatalálkozójának ötlete egy fiatal zarándok szívében 

született meg 1988-ban, és 1989-ben Slavko atya már meg is szervezte 

az első Mladifestet. Ezen a találkozón évről évre zarándokok tízezrei 

vesznek részt. A fiatalok a világ és az egyház jövője és reménysége. 

Ferenc pápa a 31. Mladifest résztvevőihez intézett üzenetében többek 

között ezt mondta: Kedves fiatalok, „folytassátok a futást, amely Krisz-

tus arcához vonz titeket, akit annyira szeretünk, akit imádunk az Oltári-

szentségben és felismerünk testvéreink szenvedésében. Buzdítson titeket 

a Szentlélek, amikor végigfutjátok ezt a pályát. Az Egyháznak szüksége 

van lendületetekre, intuícióitokra, hitetekre” (Christus vivit, 299) Rábíz-

lak titeket a Szűzanya közbenjárására, hogy ezen a fesztiválon is fellel-

kesülve tovább fussatok az Evangéliumért, és a Szentlélek fényét és ere-

jét hívom le rátok, hogy valódi tanúi legyetek Krisztusnak. Ezért imád-
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kozom, és megáldalak titeket, és arra kérlek, hogy ti is imádkozzatok 

értem. Akárhányszor kérdeztem is meg a fiatalokat arról, hogy mi a 

legjobb dolog a Mladifestben, mindig az esti szentségimádást említet-

ték. 

A házaspárok lelkigyakorlatának megálmodója is Slavko atya volt, 

aki meghalt még mielőtt az első ilyen lelkigyakorlatra sor került volna. 

A Szűzanya 1986. július 24-i üzenetében azt mondja: Drága gyermekek, 

a családotok legyen az a hely, ahol az életszentség megszületik. Segítse-

tek mindenkinek, hogy szentül éljenek, különösen családtagjaitoknak. 

egy másik üzenetében pedig azt mondja: minden család legyen a szere-

tet tanúja a világban; ez azonban nem lehetséges imádság és béke nél-

kül. A család Isten terve, az élet, az egyház és a társadalom alapja, egy 

olyan drága gyöngy, amelyért nap mint nap fáradoznunk kell. A család 

minden tagjának megvan a maga története, megvannak a maga vágyai, 

győzelmei és vereségei. A család a legszebb terv, amit Isten végtelen 

szeretetében kigondolt, amikor megteremtette a férfit és az asszonyt, és 

mindannyiunkat meghívott arra, hogy családban éljünk. A szeretet apró 

gesztusai által nemcsak a szűk család, hanem emberiség nagy családja is 

növekszik. 

Medjugorje gyümölcse az 1993-ban létrejött anyafalu is, amelyet 

szintén Slavko atya alapított a háborúban elárvult gyerekek számára. 

Azután ott van az Irgalmas Atya közösség a különféle függőségekből 

gyógyuló fiúk számára. A szegény családokat támogató Mária Keze 

egyesület létrejöttét a Szűzanya 2004. szeptember 25-i üzenet inspirálta: 

Ma is arra hívlak benneteket, hogy legyetek szeretet, ahol gyűlölet van, 

és táplálék, ahol éhség van. Nyissátok meg a szíveteket, gyermekeim, és 

nyújtsátok ki kezeteket, legyetek bőkezűek, hogy általatok minden te-

remtmény szüntelenül hálát adhasson a Teremtő Istennek. 

Medjugorjében eddig több, mint ötszáz testi gyógyulást dokumentáltak, 

és számtalan lelki gyógyulás is történt. 

1993. február 25-én a Szűzanya azt mondta: Ma megáldalak benne-

teket anyai áldásommal, és a megtérésre hívlak mindnyájatokat. Azt 

szeretném, ha mindannyian elhatároznátok, hogy megváltoztatjátok 

életeteket, és ha többet dolgoznátok az egyházban; de nem szavakkal és 

gondolatokkal, hanem példamutatással. Legyen az életetek örömteli 

tanúságtétel Jézusról. Nem mondhatjátok, hogy már megtértetek, hiszen 

életeteknek mindennapi megtéréssé kell válnia. Ahhoz, hogy megértsétek 

mit kell tennetek, imádkozzatok, gyermekeim, és Isten majd megmutatja, 
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hogy mit tegyetek, és miben kell megváltoznotok. Veletek vagyok, és a 

palástom alá veszlek benneteket. A Szűzanya üzenetei mindig megtérés-

re szólítanak éppen úgy, ahogy Jézus is megtérésre hívta az embereket: 

Térjetek meg és higyjetek az evangéliumban. Ha elfogadjuk Jézus hívá-

sát, és amellett döntünk, hogy megváltoztatjuk az életünket, gondolko-

dásmódunkat és cselekedeteinket, a világot is megváltoztathatjuk. Tanúi 

vagyunk annak, hogy ez a változás nap mint nap megtörténik 

Megjugorjében, ahol ökumenikus szellem uralkodik. Mária minden 

ember édesanyja, az ortodox keresztényeké, a protestánsoké, a muszli-

moké és az ateistáké éppen úgy, mint katolikusoké, mindenkié, aki Isten 

keresve, hitét elmélyíteni jön el ide. Medjugorjében örömmel ismerjük 

fel és tiszteljük a valódi keresztény értékeket, mert ezek minden ember 

közös kincsét és örökségét képezik. 

 

AUGUSTÍN GIMÉNEZ GONZÁLEZ ATYA ELŐADÁSA 

 

Kedves barátaim! Kezdettől fogva egy percig sem kételkedtem a 

medjugorjei jelenésekben, és hittem a hat látnoknak, mert úgy éreztem, 

hogy ilyesmit egyszerűen lehetetlen kitalálni. Először 2009. augusztusá-

ban jártam Medjugorjében és azóta több, mint tíz alkalommal tértem 

vissza. Nagyon boldog vagyok, hogy megismertem ezt a helyet és meg-

tapasztaltam, hogy Isten hogyan működik azoknak az embereknek a 

szívében, akik eljönnek ide. Bár az egyház még nem mondta ki a végső 

szót a jelenések ügyében, és a hívek szabadon eldönthetik, hiszik-e vagy 

sem, hogy a Szűzanya valóban megjelenik itt, én mégis azt gondolom, 

hogy Medjugorje gyümölcsei önmagukért beszélnek. 

Én személy szerint hiszem, hogy a Szűzanya működik itt kezdettől 

fogva, és nincs kétségem afelől sem, hogy ennek a jelenlétnek számta-

lan gyümölcse termett az elmúlt évtizedekben, ez pedig – Jézus szavai 

szerint – a megkülönböztetés alapvető kritériuma. A kongresszus mottó-

jául választott szavakat Jézus mondja az evangéliumban: A gyümölcse-

ikről fogjátok felismerni őket. Abból tudjuk meg tehát, hogy valami 

Istentől van-e vagy sem, hogy megismerjük a gyümölcseit. 

Medjugorjében megtérések, testi és lelki gyógyulások történtek, Isten 

szeretetével találkozva sokan megváltoztatták az életüket, szerzetesi és 

papi hivatások és szent házasságok születtek. Mindezek számomra azt 

jelzik, hogy valami természetfeletti működik a zarándokok életében. 
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Három dologról szeretnék most beszélni a Szűzanya üzeneteivel 

kapcsolatban. Az első az, hogy üzeneteiben Mária édesanyaként nyilat-

kozik meg, aki szereti a gyermekeit, gondoskodik róluk és el akarja űzni 

a szívükből a félelmet. Nagyon megható, ahogyan minden üzenetében 

drága gyermekeinek, drága kicsi gyermekeinek szólít minket. Átérez-

zük, hogy Ő valóban a mi szerető édesanyánk, és semmitől sem kell 

félnünk. Mária a kereszt alatt lett János és a tanítványok és az egész 

egyház édesanyjává. 

A legelső Mária-jelenés Zaragozában történt, amikor Jakab apostol 

Spanyolországban hirdette az evangéliumot. Az apostolt reménytelenség 

kerítette hatalmába, mert a tartomány kemény szívű lakosai nem hittek 

neki, és ekkor Zaragozában megjelent neki a Pilari Szűzanya, hogy 

missziójának folytatására bátorítsa. 1531-ben Guadalupéban jelent meg 

a Szűzanya egy indián fiúnak, Juan Diegonak a Tepeyac dombon és azt 

mondta neki: Drága gyermekem, miért félsz tőlem? Hát nem én vagyok 

a te édesanyád, drága fiam? Mitől félsz? Hát nem tudod, hogy a karom-

ban tartalak és a köpenyembe takarlak téged, hogy megóvjalak? 

Ugyanazeket a szavakat mondja ma is nekünk Medjugorjében: Én a ti 

édesanyátok vagyok és szeretlek titeket. Kicsi gyermekeim, higyjetek 

nekem. Nem kell félnetek sem a háborútól, sem a természeti csapások-

tól, sem az üldöztetéstől. Én a ti édesanyátok vagyok. 

Hiszem, hogy Mária édesanyai szeretete segített olyan sok ember-

nek megtalálni a hitet itt Medjugorjében, és hiszem azt is, hogy az egy-

háznak válaszolnia kell Mária anyaságára úgy, ahogyan VI. Pál pápa a 

második vatikáni zsinaton tette, amikor kijelentette, hogy Szűz Máriát 

mint az Egyház Anyját tiszteljük. Nekünk mindannyiunknak is ünnepé-

lyesen ki kell jelentenünk, hogy Ő a mi Édesanyánk, válaszolnunk kell 

az Ő hívására és egészen Neki kell szentelnünk magunkat, családjainkat, 

egyházi közösségeinket, minden népet, minden nemzetet és az egész 

világot. 

A második fontos szempont, amit hangsúlyozni szeretnék az, hogy 

Mária üzeneteiben szüntelenül megtérésre hív, hogy életünket Istennel 

és Istenért éljük, Mária kezében, mindig Máriával. A keresztény élet két 

oszlopa Jézus Krisztus és Mária. Ők ketten nem külön-külön, hanem 

egységben léteznek, ugyanannak az éremnek a két oldalát alkotják, mert 

Jézus és Mária szíve szorosan összekapcsolódik. A eucharisztiában jelen 

lévő élő Krisztus az életünk középpontja, aki szeret minket, kiárasztja 

ránk irgalmát a bűnbánat szentsége által, és örök életet ajándékoz ne-
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künk. A bűnbánat és az eucharisztia szentsége tart meg minket keresz-

tény életünkben. Máriához a rózsafüzér által kötődünk. Ha hittel imád-

kozzuk a rózsafüzért, csodák történnek. A Szűzanya azt kéri, hogy szün-

telenül és szívből imádkozva, böjtölve és az irgalmasság cselekedeteit 

gyakorolva teljesen adjuk át az életünket Krisztusnak és ragaszkodjunk 

az egyházhoz. 

Végül pedig nagyon fontos számomra az üzenetekkel kapcsolatban 

az is, hogy Mária azt mondta, azért jött el Medjugorjébe, hogy befejez-

ze, amit Fatimában megkezdett. Ez azt jelenti, hogy be vagyunk vonva, 

be vagyunk kapcsolva a megváltás tervébe, amely a húsvéti misztéri-

umnak, Krisztus kínszenvedésének, kereszthalálának és feltámadásának 

titka által teljesült be, és ma is folytatódik egy egyház életében egészen 

a végidőkig. Máriának ma is nagyon fontos szerepe van és mindig is 

nagyon fontos szerepe volt a megváltás tervében. A guadalupei jelenés 

meghatározó volt Amerika evangelizációjában, 1830-ban Labouré Szent 

Katalinnak, a csodás érem szentjének jelent meg a Szűzanya és a jelené-

sek Lourdes-ban, majd Fatimában folytatódtak, és mindezeknek fontos 

szerepet játszottak Európa evangelizációjában. Fatimában az utolsó je-

lenése alkalmával azt mondta a Szűzanya, hogy olyan jelet fog adni, 

amit sokan látnak majd. Ez meg is történt, ez volt a napcsoda. 

Medjugorjében ugyanígy csodajelet ígért a Szűzanya, hogy a kételkedők 

is higyjenek. A fatimai három látnoknak három titkot adott át, a 

medjugorjei hat látnokból háromnak tíz titkot, hárman közülük pedig 

még nem kapták meg a tizedik titkot. Mária Fatimában megígérte a lát-

nokoknak, hogy bár nehéz idők következnek, az ő szeplőtelen szíve 

győzedelmeskedni fog. Medjugorjében egyre világosabban látszik ez a 

győzelem abban, ahogyan a zarándokok szívét egyre inkább eltölti 

Krisztus békéje, amire minden ember vágyik. 

Szeressük Máriát, az Ő példája szerint mondjuk igent Istennek, és 

mindig legyünk készek egyesülni Máriával és Jézussal. Ámen. Az Úr 

áldjon meg benneteket. 

 

* * * * * * * * * * * * 
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Közlemények 
 

 

* Hálaadással készülünk a Szűzanya jelenéseinek 40. évfordulójára az 
alábbi helyszíneken: 

06.15.: pécsszabolcsi Magyarok Nagyasszonya templom, 
06.16.: nagymarosi Szent Kereszt templom, 
06.17.: nagykanizsai Jézus Szíve templom, 
06.18.: újszegedi Szent Erzsébet templom, 
06.19.: miskolc-vasgyári templom, 
06.20.: szombathelyi Sarlós Boldogasszony székesegyház, 
06.21.: kaposvári Szent Margit templom, 
06.22.: jánoshalmi Szent Anna templom, 
06.23.: debreceni Szent István király templom, 
06.24.: máriabesnyői Nagyboldogasszony bazilika, 
06.25.: máriaremetei Kisboldogasszony kegytemplom. 

Program: 17 órától rózsafüzér imádság, tanúságtételek, szentmise, 
szentségimádás. 
Bővebb információt a plébániákon vagy Hné Gundinger Beatrixtól (+36 
30 608 50 69) lehet kérni. 

* A Boldogasszony Anyánk Béke Királynője hírlevél kapható az Új Ember 
könyvesboltban, a Ferenciek terén. A hírlevélre előfizetni a Kemenes 
Gábor, 1393 Budapest, Pf. 317. címen, „piros” postai csekken lehet. A 
hírlevél ára továbbra is 30 Ft + 100 Ft postaköltség, példányonként, 
vagyis egy évre, egy példány esetén 1560 Ft. Hálásan köszönünk 
minden adományt, amellyel lehetővé válik, hogy az idős, nélkülöző 
olvasóinknak, és a határon túl élő testvéreinknek is el tudjuk küldeni 
hírlevelünket. 


